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Abstract (en)
[origin: WO9104696A1] A Christmas tree stand (2) has a holder (6) arranged on a foot section (4) having securing components (14, 16, 18 and 20)
to hold a tree and consisting in this embodiment of pivoted brackets which are pressed against the outer peripheral surface of the tree trunk via a
central clamping device (46). To transmit the pressure from the clamping device (46) to the securing components (14, 16, 18 and 20), use may be
made, for instance, of a steel cable (66) starting from the clamping device (46) which moves the securing components (14, 16, 18 and 20) with an
adjustable, even pressure towards the Christmas tree trunk.

Abstract (de)
Ein Christbaumständer (2) weist ein auf einem Fußteil (4) angeordnetes Aufnahmeteil (6) auf, an welchem Halteelemente (14, 16, 18 und
20) zur Befestigung eines Baumes vorgesehen sind, die im Beispielsfalle schwenkbeweglich gelagerte Bügel sind, welche über eine zentrale
Spanneinrichtung (46) gegen die äußere Umfangsoberfläche des Baumstammes gedrückt werden. Zur Übertragung der Druckkraft von
der Spanneinrichtung (46) auf die Halteelemente (14, 16, 18 und 20) dient beispielsweise ein Stahlseil (66), welches, ausgehend von der
Spanneinrichtung (46), die Halteelemente (14, 16, 18 und 20) umfaßt und mit einstellbarer und gleichmäßiger Krafteinwirkung in Richtung auf den
Stamm des Christbaumes bewegt.
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